
 
 

BOZERAMAILEEN BATZORDEAREN AKTA                ACTA DE JUNTA DE PORTAVOCES 

2022ko azaroaren 22an, goizeko 11:00etan, 

egindako eta honako pertsona hauek 

osatutako Bozeramaileen Batzordeak: 

 

 

Jon Iraola 

Ana Telleria 

Josu Mendicute 

Gorka Errasti 

Isabel Fernández 

 

 

Honako akordio hauek hartu zituen: 

 

 
1.- Euskararen Bando berria. 

 
Ego Ibarra Batzordeko teknikari arduradunak 

ekimenaren edukia azaldu ondoren, Eibarko 

PSE-EE, Eibarko EH-Bildu eta Eibarko 

Elkarrekin-Podemos udal taldeetako 

bozeramaileek ekimenaren inguruko 

adostasuna adierazi dute, eta Eibarko EAJ-

PNV udal taldeko bozeramaileak adierazi du 

gainerako taldekideekin aztertuko duela 

ekimena. 

 
 
2.- Txopitea eta Pakea emateko 
proposamena. 
 

 
Ego Ibarra Batzordeko teknikari arduradunak 

Ciriaco Aguirreri Txopitea eta Pakea 

aintzatespena emateko proposamenaren 

berri eman du, eta erabaki da Alkatetzak 

proposamen horri buruzko txostena eta 

Alkatetzaren Proposamena helaraziko 

dizkiela udal-talde guztiei, baita Aguirreri 

buruz Batzordeko teknikariak prestatu duen 

curriculuma ere. (Akta honetara bi 

dokumentuak erantsi dira). 

 

La Junta de Portavoces, en sesión celebrada 

el  22 de noviembre de 2022 a las 11:00 

horas y con la presencia de: 

 

 

Jon Iraola 

Ana Telleria 

Josu Mendicute 

Gorka Errasti 

Isabel Fernández 

 

 

 Adoptó los siguientes acuerdos: 

 

 

1.- Nuevo Bando del Euskera. 

Después de exponer la técnico responsable 

de la Comisión Ego Ibarra el contenido de 

esta iniciativa, los/as portavoces de los 

grupos municipales PSE-EE de Eibar, EH-

Bildu de Eibar y Elkarrekin-Podemos Eibar 

han mostrado su conformidad sobre la 

misma, y el portavoz del grupo municipal 

Eibarko EAJ-PNV ha afirmado que analizará 

la iniciativa con el resto de miembros del 

grupo. 

2.- Propuesta de entrega del Txopitea eta 

Pakea. 

La técnico responsable de la Comisión Ego 

Ibarra ha dado cuenta de la propuesta de 

otorgar el reconocimiento Txopitea eta Pakea 

a Ciriaco Aguirre, y se ha acordado que 

desde Alcaldía se hará llegar a todos los 

grupos municipales tanto el Informe como la 

Propuesta de Alcaldía relativos a esta 

propuesta, así como el currículo que sobre 

Aguirre ha elaborado la técnico de la 

Comisión. (Se adjuntan a este acta sendos 

documentos). 
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3.- Juan Luis Tueros Ormaechea jaunak 

aurkeztutako mozioa, terrazen eta 

balkoien udal- araudia aldatzeari 

buruzkoa. 

 
Alkateak azaldu du, Hirigintza Saileko 

aholkulari juridikoak arlo horretako batzorde 

batean gai horri buruz eman zuen azalpena 

eta egindako txostena kontuan hartuta, ez 

dagoela eztabaidarik mozioan eskatzen 

denari buruz; izan ere, mozioan terraza eta 

balkoien tamainari buruzko udal-araudia 

aldatzeko eta Eusko Jaurlaritzak onartutako 

Bizigarritasun Dekretura egokitzeko eskatzen 

da, eta Udalak hiru urteko epea du 

egokitzapen horretarako. 

 

 

 

Era berean, Iraolak ziurtatu du, terraza eta 

balkoien tamainari buruzko udal-araudiaren 

aldaketari dagokionez, egiten ari den Hiri 

Antolamenduko Plan Orokorraren 

berrikuspenaren esparruan egin beharko 

zaiola aurre. Adierazi du, Batzorde horretan 

aholkulari juridikoak adierazi zuen moduan, 

lan hori egiteko une egokiena hori dela. 

 

 

Azkenik, alkateak Bozeramaileen Batzordeari 

jakinarazi dio Txontako 17. zenbakiko 

bizilagunen komunitateak Tueros jaunaren 

testuari buruz jakinarazi duena, 

bozeramaileen interesekoa izan 

daitekeelakoan. 

 

Azalpen horren ondoren, Eibarko PSE-EE 

taldeko bozeramaileak esan du ez duela nahi 

mozioa Osoko Bilkurara eramatea. Bestalde, 

Eibarko EAJ-PNV taldeko bozeramaileak 

esan du mozioa osoko bilkuran lantzea nahi 

 

3.- Moción presentada por el señor Juan 

Luis Tueros Ormaechea para la 

modificación de la normativa municipal de 

terrazas y balcones. 

El alcalde explica que, en atención a la 

explicación que a este respecto dio el asesor 

jurídico del departamento de Urbanismo en el 

seno de una comisión de esta área y al 

informe elaborado, no hay discusión con 

respecto a lo que se solicita en la moción, 

dado que en ella se pide que se cambie la 

normativa municipal relativa al tamaño de 

terrazas y balcones, y se adapte o ajuste al 

Decreto de Habitabilidad aprobado por el 

Gobierno Vasco, y el Ayuntamiento dispone 

de un plazo máximo de tres años para esta 

adaptación. 

Asimismo, Iraola asegura que, en lo que 

respecta a la modificación de la normativa 

municipal sobre el tamaño de terrazas y 

balcones, ésta se deberá afrontar en el marco 

de la revisión del Plan General de Ordenación 

Urbana que se está llevando a cabo. Afirma 

que, tal y como señaló el técnico en dicha 

Comisión, ese es el momento idóneo para 

ese trabajo. 

Por último, el alcalde traslada a la Junta de 

Portavoces lo que la comunidad de 

vecinos/as del número 17 de Txonta ha 

comunicado en relación al texto del Sr. 

Tueros, al entender que puede ser del interés 

de los/as portavoces. 

Tras esta exposición, la portavoz del grupo 

municipal PSE-EE de Eibar afirma que no 

quiere que la moción sea elevada al Pleno. 

Por su parte el portavoz del grupo Eibarko 

EAJ-PNV afirma que quiere que la moción 
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duela, betiere testuaren proposatzaileak 

mozioa erretiratu nahi duela esaten ez badu, 

eta aholkulari juridikoaren txostena 

helarazteko eskatu du. Bere aldetik, Eibarko 

EH-Bildu taldeko ordezkariak esan du 

proposatzaileari txostena bidaltzeko eskatu 

du eta adierazi du bere taldekideekin 

aztertuko duela mozioa osoko bilkurara 

eramatea egokia den ala ez. Azkenik, 

Elkarrekin-Podemos Eibar udal taldeko 

ordezkariak adierazi du mozioa Plenora 

eramatearen erabakia testua proposatu 

duenak adierazten duenaren araberakoa 

dela, behin txostena helarazten zaionean 

 

Alkateak, bere aldetik, esan du Hirigintza 

saileko aholkulari juridikoak egindako 

txostena bidaliko diola mozioa proposatu 

duenari. 

 

4.- Bizitza elkarteak aurkeztutako mozioa 

COVID-19aren aurkako txertaketaren eta 

honen ondorioei buruzkoa. 

 

Aho batez erabaki da mozioa ez eramatea 

Plenora. 

 

5.- Eibarko EAJ-PNV udal taldeak 

aurkeztutako mozioa espazio publikoan 

zuhaitzak landatzeari eta zaintzeari buruz. 

Plenora eramatea erabaki da, eta Eibarko 

PSE-EE udal taldeko bozeramaileak 

jakinarazi du horren gaineko testu alternatibo 

bat daukala eta bozeramaileei helaraziko 

diela. 

 

 

Gai-ordenean jasotako puntuez gain, Eibarko 

EH-Bildu udal taldeko bozeramaileak 

egunotan ospatzen ari den Euskaraldia aipatu 

du, eta galdetu du zergatik ez den inolako 

sea tratada en la sesión plenaria, salvo que el 

proponente de la moción esté de acuerdo con 

su retirada, y que le sea remitido el informe 

elaborado por el asesor jurídico. Por su parte, 

el representante del grupo EH-Bildu de Eibar 

afirma que desea que le sea remitido el 

informe al proponente de la moción y que va 

a analizar con su grupo la idoneidad o no de 

llevar esta moción al Pleno. Por último, la 

representante del grupo municipal Elkarrekin-

Podemos Eibar afirma que la decisión de 

llevar la moción al Pleno depende de lo que 

la parte proponente desee después de 

hacerle llegar el informe.  

El alcalde, por su parte, manifiesta que hará 

llegar al proponente de la moción el informe 

elaborado por el asesor jurídico de 

Urbanismo. 

4.- Moción presentada por la asociación 

Bizitza relativa a la vacunación COVID-19 

y a las consecuencias de ésta. 

Se decide, por unanimidad, no elevar la 

moción al Pleno. 

5.- Moción presentada por el grupo 

municipal Eibarko EAJ-PNV, relativa a la 

plantación y al cuidado de árboles en el 

espacio público. 

Decide elevarse al Pleno, y la portavoz del 

grupo municipal PSE-EE de Eibar comunica 

que dispone de un texto alternativo que va a 

hacer llegar a los/as portavoces. 

 

Fuera de los puntos del orden del día, el 

portavoz del grupo EH-Bildu de Eibar alude al 

Euskaraldia que se está celebrando estos 

días, y pregunta por qué no se coloca ningún 
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berezigarririk jartzen Udaletxeko balkoi 

nagusian. Eibarko PSE-EE udal taldearen 

bozeramaileak erantzun du Udaletxeko 

alboetan lona batzuk jartzen direla. 

 

 

Bestalde, Eibarko EAJ-PNV udal taldearen 

bozeramaileak planteatzen du abenduko 

ohiko Osoko Bilkura, 26an egitea dagokiona, 

21 edo 22ra aurreratzea. Eskaera horren 

aurrean, alkateak adierazi du horrek arazoren 

bat sor dezakeela Pertsonaleko sailean eta 

honi helaraziko diola Informazioa. 

 

 

Horrela, azaroaren 23an, asteazkena, 

azaroko ohiko bilkuraren gai-zerrenda igorri 

aurretik, Bozeramaileen Batzordeari 

jakinaraziko zaio zein den, azkenean, 

abenduko Osoko Bilkura egiteko data 

proposamena.  

 

Eta eguerdiko 12:22ak izanik eta gainerako 

gairik ez dagoenez, alkateak bilerari amaiera 

eman dio. 

distintivo a este respecto en el balcón 

principal del Ayuntamiento. La portavoz del 

grupo PSE-EE de Eibar responde que se 

colocan unas lonas en los laterales del 

Ayuntamiento. 

Por otro lado, el portavoz del grupo municipal 

Eibarko EAJ-PNV plantea que el Pleno 

municipal ordinario del mes de diciembre, que 

corresponde celebrarse el día 26, se adelante 

al día 21 o 22. Ante esta solicitud, el alcalde 

traslada que este cambio podría suponer 

algún problema al departamento de Personal 

y afirma que lo tratará con este área. 

Así, el miércoles 23 de noviembre, antes de 

la remisión del orden del día de la sesión 

plenaria ordinaria del mes de noviembre, se 

comunicará a la Junta de Portavoces cuándo 

se propondrá que se celebre, finalmente, el 

Pleno del mes de diciembre.  

Y siendo las 12:22 horas, y no habiendo más 

asuntos que tratar, el alcalde levanta la 

sesión. 

 

 

 

 

 

  

 


